

中国贸易促进梯子联盟

China Trading Promotion Ladder Alliance

& 上海瀚而普国际贸易有限公司

Shanghai Hub International Trading Co., Ltd.

2026年2月 | 电子简报

Newsletter • February 2026

The logo for Hub Trade, featuring the word "Hub" in blue with a stylized orange and blue swoosh above it, followed by the word "Trade" in blue. The logo is set within a white circular frame with a grey border.

Hub Trade

梯子联盟背景介绍



Alliance Background

“**中国贸易促进梯子联盟**”的成立，旨在为行业客户提供更优质、全面的一站式国际贸易服务。

The establishment of the "**China Trade Promotion Ladder Alliance**" aims to provide industry customers with higher quality and comprehensive one-stop international trade services.

金融防非情景演练——中行上海分行宣教
Financial Risk Role-Play – Bank of China Shanghai Branch

为切实履行金融机构防范非法金融活动主体责任，筑牢岁末年初金融安全防线，中国银行上海市分行坚持党建引领，坚守金融为民初心，以联合共建单位迎新活动为契机，开展防范非法集资、不法贷款中介等非法金融活动的专题宣传教育。

To earnestly fulfill financial institutions' primary responsibility of preventing illegal financial activities and strengthen the financial security defense during the year-end and beginning of the year, Bank of China Shanghai Branch adheres to Party building as the guide, upholds the original aspiration of serving the people through finance, and seizes the opportunity of joint New Year events with cooperative partners to carry out thematic education on preventing illegal fundraising, illegal loan intermediaries, and other illicit financial activities.



中国信保召开2026年工作与党建会议
Sinosure Holds 2026 Work and Party Building Conference

中国出口信用保险公司在北京召开2026年度工作与党建会议。会议总结了“十四五”期间工作成效，并部署了2026年重点任务，包括全力服务稳外贸、贯彻国家战略及强化党建引领。会议要求公司上下担当使命，确保“十五五”顺利开局，为高水平开放和高质量发展贡献力量。

China Export & Credit Insurance Corporation (Sinosure) held its 2026 Work Conference and Party Building Conference in Beijing. The meeting reviewed the company's fulfillment of objectives during the 14th Five-Year Plan period and outlined key tasks for 2026, focusing on stabilizing foreign trade, serving national strategies, and strengthening Party construction. It called for efforts to contribute to high-level opening-up and a strong start for the 15th Five-Year Plan.



昆仑保险经纪首单网络安全综合保险落地

Kunlun Insurance Brokers Launches Its First Comprehensive Cybersecurity Insurance Policy



2月13日，昆仑保险经纪向天津排放权交易所赠送了一份保险金额为20万元的网络安全综合保险，这是昆仑保险经纪落地的首单网络安全综合保险，也标志着公司在科技金融与绿色金融协同发展、双向赋能方面实现实质性突破。

天津排放权交易所作为国内领先的环境权益交易平台，承担着推动碳交易、绿色低碳转型的重要职能，其业务系统涉及大量环境权益数据与交易信息，对网络安全、数据安全保障要求极高。针对客户核心风险需求，昆仑保险经纪充分发挥专业优势，量身定制网络安全综合保障方案，同步引入第三方专业机构开展网络安全评估，全面排查系统漏洞、强化安全防御能力，以“保险+服务+科技”模式为绿色交易平台筑牢数字安全屏障。

On February 13, Kunlun Insurance Brokers presented a comprehensive cyber insurance policy with a coverage limit of RMB 200,000 to the Tianjin Emission Exchange. This marks the first comprehensive cyber insurance policy successfully implemented by Kunlun Insurance Brokerage and signifies a substantive breakthrough in the coordinated and mutually empowering development of technology finance and green finance.

As one of China's leading environmental rights trading platforms, the Tianjin Emission Exchange plays a critical role in advancing carbon trading and promoting green and low-carbon transformation. Its business systems handle a significant volume of environmental rights data and transaction information, placing extremely high demands on cybersecurity and data protection.

In response to the client's core risk exposures, Kunlun Insurance Brokers leveraged its professional expertise to tailor a comprehensive cybersecurity protection solution. At the same time, it engaged a third-party professional institution to conduct a cybersecurity assessment, systematically identifying system vulnerabilities and strengthening defensive capabilities. Through an integrated "Insurance + Service + Technology" model, the company has established a robust digital security safeguard for the green trading platform.

段和段代理团队成功挑战国际仲裁员指定

Duan & Duan Team Successfully Challenges Arbitrator in International Commercial Arbitration

段和段律师团队代理中国当事人，依据英国仲裁法及判例成功挑战国际仲裁中被申请人指定的仲裁员资格。团队通过精准法律论证，促使仲裁庭裁定该仲裁员不适格。此举高效维护了客户权益，避免了境外诉讼的高昂成本。

The Duan & Duan legal team represented a Chinese client in successfully challenging the qualification of an arbitrator appointed by the respondent in an international commercial arbitration, based on the English Arbitration Act and relevant precedents. Through precise legal arguments, the team secured a tribunal ruling that the arbitrator was ineligible. This approach effectively safeguarded the client's interests while avoiding the high costs of overseas litigation.



京东保税物流创新助力香港燕窝当日达

JD Innovates Bonded Logistics for Same-Day Delivery of Hong Kong Bird's Nest

京东物流创新保税仓模式，使香港即食燕窝首次实现内地保税仓直发，大幅提升配送时效。以重庆为例，周边地区可实现当日达，整体物流时效较以往提升约100%。该模式为海外品牌进入中国市场提供了高效稳定的供应链解决方案，助力跨境电商体验升级。

JD Logistics has innovated its bonded warehouse model, enabling Hong Kong ready-to-eat bird's nest products to be shipped directly from mainland bonded warehouses for the first time, significantly improving delivery speed. For example, orders to Chongqing and surrounding areas can now arrive the same day, with overall logistics efficiency increased by approximately 100%. This model provides an efficient and stable supply chain solution for overseas brands entering the Chinese market, enhancing the cross-border e-commerce experience.



上海跨境电子商务行业协会 Shanghai Cross-Border E-Commerce Association:



智慧跨境：2026上海跨境电商协会高层对话会 Smart Cross-Border: 2026 Shanghai E-Commerce Association Leadership Dialogue

近日，上海跨境电子商务行业协会举办“智慧跨境·共启新篇”高端对话会，邀请政府、企业及专家近50人，共商行业发展。会议聚焦通关便利化、智慧物流与“丝路电商”等议题，深入探讨数字化转型与供应链韧性建设。此次活动凝聚了行业共识，为上海跨境电商的高质量发展注入了新动能。



Recently, the Shanghai Cross-Border E-Commerce Association held the "Smart Cross-Border, Opening a New Chapter" high-level dialogue, bringing together nearly 50 participants from government, enterprises, and expert circles to discuss industry development. The meeting focused on topics such as customs facilitation, smart logistics, and the "Silk Road E-Commerce," delving into digital transformation and resilient supply chain building. The event strengthened industry consensus, injecting new momentum into the high-quality development of Shanghai's cross-border e-commerce sector.

欧坚集团年度总结大会圆满召开!

Oujian Group Annual Summary Meeting Successfully Concluded

2月7日，在欧坚集团年度总结大会上，吴艳芬总裁总结了2025年经营指标稳中有进的成绩，并部署了2026年聚焦客户深耕、数智化赋能等四大核心任务。葛基中董事长强调必须将AI升级为核心驱动力，通过战略革新开拓五大发展空间。集团旨在构建以AI智能体为引领的世界一流通关企业，全面推进数字化与全球化布局。

At the Oujian Group annual summary meeting on Feb. 7th., President Wu Yanfen highlighted the steady growth in operational indicators for 2025 and outlined four key tasks for 2026, including deepening client focus and digital-intelligent empowerment. Chairman Ge Jizhong emphasized the imperative to elevate AI as a core driver, aiming to pioneer strategic innovation across five key development dimensions. The group is committed to building a world-class customs clearance enterprise led by AI agents, comprehensively advancing digitalization and global expansion.



云贸通平台推出2026新年VIP会员限时钜惠

Yunmaotong Platform Launches 2026 New Year VIP Membership Limited-Time Offer

1月19日，云贸通俱乐部成功举办“2026跨境生存法则”主题沙龙，聚焦供应链重构、税则革新与汇率风险管理三大核心议题。活动汇聚欧坚集团、中国银行等机构专家，为跨境企业提供应对全球贸易变局的实战策略，助力企业优化供应链布局、把握政策红利并管控金融风险。

In February 2026, the Yunmaotong platform launched a limited-time "New Year VIP Membership" promotion, offering significant discounts to both new and existing users. New members can enjoy introductory prices with an annual VIP membership costing as low as 0.22 yuan per day, while existing members are eligible for a 50% renewal discount. The promotion will run until March 3, 2026, and the platform has concurrently upgraded features such as tariff code inquiries to enhance user experience.



<https://www.yunmaotong.net/vip/rights>

欧高货运中标大型国企清关配送项目

Ougao Freight Wins Major State-Owned Enterprise Customs Clearance Project

2026年2月，上海欧高国际货运代理有限公司成功中标国内某大型企业集团的柴油机进口清关与配送服务项目。该项目涉及重型设备的全链路跨境供应链操作，彰显了欧高在复杂工程物流领域的专业服务能力。此次合作为公司进一步拓展工业装备领域的综合物流解决方案奠定了坚实基础。

In February 2026, Shanghai Ougao International Freight Forwarding Co., Ltd. successfully won a diesel engine import customs clearance and delivery service project from a major domestic enterprise group. The project involves end-to-end cross-border supply chain operations for heavy equipment, highlighting Ougao's professional capabilities in complex project logistics. This cooperation lays a solid foundation for the company to further expand its comprehensive logistics solutions in the industrial equipment sector.



瀚而普推出《中国机电出海史》系列视频

Hub Trade Launches "History of China's Electromechanical Exports" Video Series

2026年2月，瀚而普旗下视频号“小瀚出海”发布《中国机电出海史》系列视频，首期剖析1985年关键政策。该系列通过回顾行业40年历程，旨在为机电出口企业提供历史洞察与趋势研判，以应对当前全新的国际贸易格局。

In February 2026, Hub Trade's Vlog channel "Xiaohan Global" released the video series "History of China's Electromechanical Exports," with its debut episode analyzing pivotal 1985 policies. The series aims to equip electromechanical exporters with historical insights and trend analysis by reviewing the industry's 40-year journey, helping them navigate the new international trade landscape.





关注官方微信服务号

Follow the
official WeChat
service account



关注官方微信订阅号

Follow the
official WeChat
account

地址/ADD:

中国上海杨浦区平凉路1000号天科国际大厦A座5楼
5F, Tianke International Building, No.1000 Pingliang Road,
Yangpu District, Shanghai, CN

电话/TEL: 0086 21 3538 3360

传真/FAX: 0086 21 3538 3359

E-mail: service@hubtrade.com.cn

The logo for Hub Trade, featuring the word "Hub" in blue with an orange swoosh above it, and the word "Trade" in blue.